

朝陽科技大學 092學年度第2學期教學大綱
Macroeconomics 總體經濟學

當期課號	6270	Course Number	6270
授課教師	嚴宗銘	Instructor	YAN, TUNG MING
中文課名	總體經濟學	Course Name	Macroeconomics
開課單位	保險金融管理系(二進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 使學生了解總體經濟學之意義 2. 讓學生能以總體經濟之原理應用在現實生活中 3. 能具備保險金融從業人員之專業態度 4. 能知曉總體經濟學的發展概況	Objectives	1. Enabling students to understand meaning of macroeconomics. 2. Having students apply macroeconomics principles in daily life. 3. Enabling students to have professional attitudes in insurance and finance industry. 4. Understanding development of macroeconomics.
教材	以老師教學為主	Teaching Materials	
成績評量方式	平常考 期中考 期末考 出席率	Grading	
教師網頁	-		
教學內容	(1)總體概論 (2)景氣循環，總體政策 (3)總合需求，供給和成長 (4)通貨膨脹，失業，預算赤字，國際收支	Syllabus	(1)Introduction (2)Business cycles and macroeconomic policy (3)Aggregate demand, supply and growth (4)Inflation, unemployment, Budget deficits, and international adjustment

尊重智慧財產權，請勿非法影印。